
به نظر من بازیکنان 
خارجی بهتر 

می توانند پنالتی 
بزنند چون احساسی 

کار نمی کنند. اگر 
ماشاریپوف پنالتی 

می زد به احتمال قوی 
گل می شد. توصیه ام 

به نکونام این است 
که بازیکنان خارجی 

پنالتی بزنند

کلاس توجیهی از نان شب 
واجب تر

افشاریان ذهن 
سرخابی ها را آماده 

دربی کند

 بــا توجــه به اعلام رســمی کمیته 
داوران قطعاً در دربی از سیستم 

ویدیویی اســتفاده می شود. 
البتــه تاکنــون بــه دلیــل اینکــه 
بازی هــای هفتــه نوزدهــم بایــد 
برگــزار می شــد، اســامی داوران 
نــی  دربــی غیــر از مهســا قربا
 VAR کــه قــرار اســت در اتــاق
بــه کوبــل داوری کمــک کنــد، 
مشــخص نشــده اســت ولــی 
خــارج از اینکــه چــه داوری بــرای 
شــهرآورد 103 انتخــاب می شــود 
مهم تریــن بحــث در خصــوص 
 VAR دربــی به بحث اســتفاده از

برمی گــردد. 
بــا اینکــه خــداداد افشــاریان بــه 
عنوان رئیس کمیته داوران بارها 
بــه ایــن نکته اشــاره کرده اســت 
که استفاده از سیستم ویدیویی 
باعــث می شــود او نفــس راحتــی 
بکشــد اما صرف اســتفاده از این 
تکنولــوژی نمی توانــد کمکــی بــه 
کــم کــردن اعتراضــات بــه داوری 

خصوصــاً در دربی شــود. 
اهالــی فوتبــال هنــوز یادشــان 
نرفتــه کــه در دربــی 102 بــا وجود 
VAR چقــدر نســبت بــه داوری 
اعتــراض کردنــد و هیــچ چیــز 
نســبت به گذشــته تغییــر نکرد. 
چنیــن شــرایطی فقــط بیانگــر 
یــک چیــز بــود و درس بزرگــی بــه 
مدیران فدراسیون داد. استفاده 
یــد بســترش  لــوژی با ز تکنو ا
هــم فراهــم باشــد وگرنــه هیــچ 
چیــز را در اصــل تغییــر نخواهــد 
داد. اینکــه بتوانیــم از سیســتم 
ویدیویی اســتفاده کنیم بخشــی 
از ماجــرا را تشــکیل می دهــد، 
مهم تــر از آن آمــاده کــردن ذهــن 
تیم هــا بــرای پذیــرش تصمیــم 
داور اســت. کمیتــه داوران بایــد 
بدانــد اگــر کلاس توجیهــی بــرای 
ر نکنــد در  ســرخابی ها برگــزا
دربــی 103 هــم از حواشــی در 
امــان نخواهــد بــود. پیــش از این 
محمدرضــا منصــوری که ســابقه 
حضــور در جــام جهانــی را دارد 
بــرای تیــم پرســپولیس قبــل از 
حضــور در آســیا کلاس توجیهــی 
گذاشــت و این شــرایط باید قبل 

از دربــی هــم فراهــم شــود. 
منصــوری کــه مجهــز بــه علــم 
اســتفاده از وی ای آر اســت قطعاً 
نــد مــدرس خوبــی در  می توا
آســتانه بــازی دربــی باشــد. هــر 
داوری بــرای شــهرآورد انتخــاب 
شــود بــا موجــی از اعتراضــات 
مواجــه خواهــد شــد و شــاید 
اگــر تیم هــا از نظــر ذهنــی آمــاده 
پذیرفتن تصمیمات داور باشــند 
شــرایط بــرای کوبــل داوری بهتــر 
خواهــد شــد. به دلیل فشــردگی 
بازی هــا دو تیــم اســتقلال و 
پرســپولیس بــا اختــلاف چند روز 
بایــد در بــازی دربــی حضــور پیدا 
کننــد و اگــر عوامــل جانبی باعث 
لغو این بازی نشود، دربی در روز 
چهارشــنبه هفتــه جــاری برگــزار 

خواهــد شــد. 
اگــر افشــاریان قصــد دارد نفس 
راحتی بکشــد قبل از این بازی به 
دلیل شــرایط خــاص جدول باید 
کلاس توجیهی برای سرخابی ها 
ئیــس  ر یــد  د یــد  با  . رد بگــذا
کمیتــه داوران هیــچ برنامــه ای 
بــرای برگــزاری ایــن کلاس دارد 
و یــا منتظــر می مانــد تــا دوبــاره 
بــازی دربــی بــا کلــی حواشــی بــه 
پایــان برســد. بــه نظــر می رســد 
ایــن کلاس از نــان شــب بــرای 
افشــاریان واجب تــر اســت.

 zیادداشت

محمد حسین مرادمند

بازگشت به ترکیب

در حالــی کــه در چند بازی گذشــته ایمان ســلیمی زوج خط دفاع ســیلوا در 
اســتقلال بود، اما روز گذشــته نکونام تصمیم گرفت تا از مرادمند در خط 
دفاع اســتفاده کند و ایمان ســلیمی به نیمکت بازگشــت. شــاید ســرمربی 
اســتقلال تصمیــم دارد تــا بــا اســتفاده از مرادمنــد ترکیب خــود در دربی را 
بشناســد. مرادمنــد قطعــاً تجربــه بالاتــری از ســلیمی دارد ضمــن اینکه در 

دربــی هم گل زده اســت.

جعفر سلمانی

دوباره نیمکت نشینی

برخــلاف بازی هــای لیــگ برتــر، در بــازی جــام حذفــی مقابــل تیــم مــس 
رفسنجان، سرمربی استقلال به جعفر سلمانی در جناح چپ بازی داد اما 
بــازی ضعیــف ایــن بازیکن باعث شــد تا ســلمانی ترکیب اصلی را از دســت 
بدهــد. روز گذشــته دوبــاره ابوالفضــل جلالــی بــه ترکیــب اصلــی اســتقلال 
بازگشــت و ســلمانی نیمکت نشــین شــد تا با این تصمیم مشــخص شــود 

کــه نکــو از عملکــرد ایــن بازیکــن راضی نبوده اســت. 

داود رفعتی

تغییر ناظر بازی

جلسه هماهنگی پیش از دیدار استقلال خوزستان و استقلال بامداد )جمعه( 
برگــزار شــد کــه به نوعــی عجیــب و غیرمنتظــره بــود. با تصمیــم ســازمان لیگ، 
ناظــر ایــن بــازی تغییر کــرد و مدیران این ســازمان تصمیم گرفتنــد داود رفعتی 
به عنوان ناظر مســابقه اســتقلال خوزســتان - اســتقلال انتخاب شــود. همین 
مســأله ســبب تغییــر زمــان برگزاری نشســت قبل از مســابقه بــود. کمتر پیش 
آمــده ناظــر بــازی تغییر کند، اما ســازمان لیــگ دیروز چنیــن تصمیمی گرفت.
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از کمپ آبی
9استقلال

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

 zسوژه

از زمانی که قرار شد بلانکو به استقلال 
بیاید زمزمه هایی درباره نارضایتی علی 
خطیــر از جــذب ایــن بازیکــن بــه گوش 
می رســید. گفتــه می شــد مدیرعامــل 
باشــگاه اســتقلال از کیفیــت فنــی ایــن 
بازیکــن رضایــت نــدارد و بــه همیــن 
دلیــل مخالف مهاجم آرژانتینی اســت. 
خطیــر اما هیچ گاه در تمام طول دوران 
حضــور بلانکــو در اســتقلال حتــی یــک 
بــار هــم علیــه ایــن بازیکــن و یــا نکونام 
کــه بلانکــو را مــورد تأییــد قــرار داده 
مصاحبــه ای انجــام نــداد تــا مشــخص 
شــود اگر هم مخالفتــی با جذب بلانکو 
داشــته اما ترجیح می دهــد به تصمیم 
فنی سرمربی احترام بگذارد و جملاتی 
بــه زبــان نیــاورد کــه باعــث تخریب این 

بازیکن شــود. درحالی کــه زمزمه هایی 
دربــاره نارضایتــی خطیــر از عملکــرد 
بلانکو به گوش می رســید که بی ارتباط 
با عملکرد این بازیکن نبود و اگر نگاهی 
به آنچه بلانکو تا قبل از بازی با استقلال 
خوزستان رقم زده بود بیندازیم به این 
باور می رسیم که اگر هم خطیر با جذب 
این بازیکن مخالفتی داشــته چندان با 
عملکرد او بی ارتباط نبوده است. بلانکو 
به واقع با اینکه در برخی بازی ها اثرگذار 
جلــوه کــرده بود اما به هر حال در گلزنی 
بــه کامیابــی نرســیده بــود کــه گلزنی به 
موقــع مقابــل اســتقلال خوزســتان این 
مــورد را رفــع کرد. اما خطیر همچنان در 
مواجهه با این بازیکن در سکوت مطلق 
به سر می برد و حتی اگر هم می خواست 

بلانکــو را از لیســت کنــار بگــذارد حالا با 
ایــن گلزنی در تصمیم خــود تجدیدنظر 
کــرده ضمــن اینکــه می دانــد در صورت 
کنار گذاشتن بلانکو باید تمام حقوق او 
را بپــردازد و بــه طــور قطع مدیر باشــگاه 
اســتقلال چنین اقدامــی انجام نخواهد 
داد چــون اولاً بــه لحــاظ مالــی بــه صرفه 
نیست و در وهله بعدی نیز کنار گذاشتن 
بلانکــو باعث به وجــود آمدن تنش های 
بیشــتری میــان او و کادر فنی بخصوص 
نکونام خواهد شد. به این ترتیب تحلیل 
درست درباره ماجرای بلانکو - استقلال 
و خطیر این اســت که بازیکن آرژانتینی 
با همین شرایط فصل را در استقلال به 
پایــان خواهد رســاند و اگر هم مدیریت 
بنــای تغییــرات داشــته باشــد بــه فصل 

بعــد موکــول خواهــد شــد. بــه هــر حال 
فرصــت کمی هم در اختیار این بازیکن 
آرژانتینــی نیســت و بلانکو اگر بتواند در 
بازی های باقی مانده اســتقلال در لیگ 
برتر نمایش مطلوبی داشــته باشــد، در 
اســتقلال جایگاهــش ســفت و محکــم 

خواهد شد و شاید همین خطیر 
نیــز کــه ایــن روزهــا مخالــف 

عملکرد او است و رضایت 
کافی از او ندارد در نهایت 
عملکــرد  بــه  نســبت 
بلانکــو تغییــر نگــرش 
خــودش  و  دهــد 
مهاجــم آرژانتینی را 
در استقلال حفظ 

کند. 

گلــزنی به موقــــــع 
مهاجم آرژانتینی

بلانکو زیر 
ذره بیــن

 حتماً ماجرای ادعای 
مدیربرنامه بلانکورا شنیدید؟ 

آقای خطیر باز هم در مظان اتهام قرار 
گرفت، نظر شما در این خصوص 

چیست؟
 از قدیم گفته اند: »تا نباشــد چیزکی، 
مــردم نگوینــد چیزهــا.« وقتــی یــک 
مدیربرنامــه ای چنیــن ادعایــی دارد 
حتمــاً درســت اســت. بــه نظــر مــن 
مدیربرنامه بلانکو درســت می گوید. 
به هــر حــال مدیــران نمی توانند پول 
مســتقیم بگیرنــد و بــه همیــن دلیل 
از ایــن ترفندهــا اســتفاده می کننــد. 
بــه زمــان خطیــر هــم برنمی گــردد، 
مدیــران قبلــی هــم چنیــن کاری 

انجــام دادنــد.
 مثلا کدام مدیر؟

آن آقایــی کــه چنــد بــار پنــج میلیــارد 
گرفــت و در آخریــن مصاحبــه اش هم 
گفت فقط 60 میلیون در حســابم دارم. 
همانطور که گفتم هیچ مدیری نمی تواند 
مســتقیماً پول بگیرد و با ترفندهای مختلف 

بازیکــن می آورنــد و پولــش را می گیرند.
 اما با چنین اتهاماتی فقط مدیر ضربه 

نمی خورد و تیم به حاشیه می رود!
آقایــان دوســت دارنــد تیــم بــه حاشــیه برود. 
تیــم صدرنشــین این مشــکلات را هــم دارد. 
مربــی در چنین شــرایطی باید نتیجه نگیرد و 
اگــر هم نتیجه نگیــرد چه مشــکلاتی برایش 

درســت می کننــد.
 فکر می  کنید باید چه اقدامی صورت 
بگیرد که این حواشی به وجود نیاید؟

بــه نظرم وزیــر ورزش بایــد ورود کنــد و پیگیر 

باشــد. بــه هــر حــال تیــم اســتقلال پرهــوادار 
اســت و اگر این حواشــی ادامه داشــته باشد 
قطعــاً ضربــه می خــورد. شــما نــگاه کنید تیم 
هفتصــد میلیــارد بدهــی دارد، از طرفــی وام 
می گیــرد و همــه ایــن بدهی ها می مانــد برای 
مدیــر بعــدی! در حالــی کــه مدیر بایــد بتواند 

پــول به باشــگاه بیــاورد.
 با توجه به حواشی که وجود دارد معلوم 

است پیشکسوتان استقلال راضی 
به ماندن آقای خطیر نیستند، خطیر 
در گذشته هم در زمان استراماچونی 

حواشی داشت، چرا دوباره چنین مدیری 
را انتخاب کردند؟

نمی دانــم. مگــر در تراکتــور ایــن آقا حواشــی 
نداشــت؟! برویــد تحقیــق کنید چه مســائلی 
باعــث شــد کــه ایــن آقــا را از تراکتــور کنــار 

بگذارنــد.
بعد چرا باید پول قایدی را این آقا بگیرد؟

 چرا هیأت مدیره استقلال در قبال این 
حواشی واکنشی ندارد و از آقای خطیر 

توضیح نمی خواهد؟
آقای آقا محمدی مدیر بسیار قوی است باید 
ایشان پیگیر این مسائل شود. نباید مدیران 
اســتقلال بیاینــد هــر کاری خواســتند در این 
باشگاه انجام دهند بعد مظلوم نمایی کنند. 
الان همین اسپانســر بحث برانگیز اســتقلال 
قطعاً حواشــی جدیدی ایجــاد می کند. امثال 
مــن دو ســتاره بــرای ایــن تیــم آوردیــم امــا 
 الان کنــار هســتیم و بایــد شــاهد چنیــن 

ماجراهایی باشیم.
 نکته دیگری که طی این چند وقت اخیر 
باعث آزار هواداران استقلال شد حذف 

زودهنگام این تیم از رقابت های جام 

حذفی بود، نظر شما در این خصوص 
چیست و چه عاملی را باعث این حذف 

می دانید؟
بــه نظــر مــن نکونــام نباید دســت بــه ترکیب 
برنــده خــود مــی زد. قهرمانــی در جــام حذفی 
خیلــی راحت تــر از لیــگ برتــر اســت. مــن 
وقتی در نســاجی بودم و در رقابت ها شــرکت 
می کردیــم فقــط ســعی داشــتیم گل نخوریم 
بــا همیــن حربــه قهرمــان جام حذفی شــدیم 

و بــه آســیا رفتیم.
 در این رقابت ها نکته ای که خودش را 

بیش از گذشته نمایان کرد ارزش یامگا 
بود. حردانی نتوانست پنالتی خود را گل 
کند و حالا هم گفته می شود پنالتی زن 

استقلال چشمی شده است.
بــه نظر مــن بازیکنان خارجی بهتــر می توانند 
پنالتــی بزننــد چــون احساســی کار نمی کنند. 
اگــر ماشــاریپوف پنالتــی مــی زد بــه احتمــال 
قــوی گل می شــد. توصیــه ام بــه نکونــام ایــن 
اســت که بازیکنان خارجــی پنالتی بزنند. من 
خــودم زمانــی کــه بــازی می کــردم پنالتــی زن 
اســتقلال بــودم امــا وقتــی نمی توانســتم 
و روحیــه نداشــتم پنالتــی نمــی زدم. حــالا 
هــم فکــر می کنــم اگــر بازیکنــان خارجــی 
 اســتقلال پنالتــی بزننــد درگیــر حواشــی 

نمی شوند.
 بازی دربی در پیش است. نظرتان در 

خصوص این بازی چیست؟
در ایــن بــازی بایــد از نظــر روحــی و روانــی 
بازیکنان آماده باشــند و طوری بازی کنند که 
جنازه شــان از زمیــن بیرون بــرود. باید بدانند 
بــردن دربی بــرای هوادار یک جام محســوب 
می شــود و بایــد از جــان و دل مایــه بگذارنــد.

 استقلالی ها طوری در دربی بازی کنند که جنازه شان از زمین بیرون بیاید

بیانی: مدیر برنامه بلانکو در مورد 
خطیر درست می گوید

بروید از تراکتوری ها بپرسید چرا خطیر را بیرون کردند

حواشــی تیــم اســتقلال تمامــی نــدارد. در حالــی کــه نکونــام ســعی کرد بــا غیبت در 
نشســت های خبــری، حاشــیه جدیــدی درســت نشــود و در مــورد خطیر ایــن روزها 
حرفــی نمی زنــد امــا مدیر برنامــه بلانکو با ادعایــی که در مورد مدیرعامل اســتقلال 

داشــت بــاز هم خطیــر را در مظــان اتهام قــرار داد. 
با توجه به ادعای او این روزها جو بدی علیه مدیرعامل اســتقلال راه افتاده اســت. بعضی از پیشکســوتان اســتقلال که خطیر 
را عامل تمام حواشــی اســتقلال می دانند معتقد هســتند که هیأت مدیره اســتقلال تا دیر نشــده باید به این ماجرا ورود کند 
و هــر چــه زودتــر بــرای خطیــر تصمیــم بگیــرد. نکته اینجا اســت که در روزهای اوج اســتقلال بــاز هم آنقدر حواشــی اطراف این 
تیم هســت که ذهن هوادار درگیر این مســائل شــود و از نتایج اســتقلال لذت نبرد. با توجه به اتفاقات اخیر به ســراغ شــاهرخ 
بیانــی رفتیــم کاپیتــان ســابق اســتقلال کــه بشــدت به نــوع مدیریت خطیــر انتقــاد دارد و معتقد اســت وزیــر ورزش باید هر چه 
 زودتر تکلیف اســتقلال را در خصوص مدیریت این تیم مشــخص کند تا این تیم به خاطر حواشــی پیرامون مدیرعاملش ضربه 

نخورد.


